
Сигурно малцина, драги 
читатели, знаят, че Синдзян (или 
още Синдзян-уйгурският автономен 
регион) е най-обширната провинция 
в Китай, заемаща площ от милион 
и 600 хиляди кв. км, една шеста 
от територията на Поднебесната. 
Именно от този северозападен 
регион на страната е поемал 
древният Път на коприната, за 
да измине хиляди километри до 
сърцето на Европа. Днес, когато 
отбелязваме 10-годишния юбилей 
от мащабната инициатива на 
председателя Си „Поясът и Пътят“ 
– една идея за взаимноизгодно 
икономическо развитие на всички 
държави по многокилометровия 
търговски маршрут, се появяват 
нови възможности за развитието 
на древната провинция на КНР.

Преди няколко дни 
председателят Си изслуша доклад 
на местните власти за развитието 
на Синдзян. Коментирайки 
публикуваните данни, лидерът 
на КНР отбеляза, че „Синдзян 
има изключително важен статут 
в Китай, кой е свързан със 
стремежа за великото национално 
възраждане. Стабилността 
в Синдзян трябва да заема 
приоритетно място, за да се 
гарантира неговото развитие“, 
подчерта той.

Очевидно официален Пекин е 
разработил и обсъдил мащабна 
програма за по-нататъшното 
развитие на най-голямата 
провинция. Тя включва усилия 
за въвеждане на технологични 
иновации, за разработването на 
специфични и нови индустрии, 
всеобхватното ускоряване 
изграждането на съвременна и 
силна промишлена система. 

На фона на тези мащабни 
планове Си Дзинпин изтъкна, че 
„Синдзян трябва да се превърне в 
център на инициативата „Поясът и 
Пътят“, в широко отворен прозорец 
на страната към Запада“. Всички 
тези предначертания са логично 
свързани с потенциала  
на Синдзян. 

Петър Герасимов

Синдзян – лидер 
по Пътя на 
коприната
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2Диалог по време на 
форума на БРИКС между 
лидерите на Китай и 
Африка
Китайският председател Си 
Дзинпин и президентът на 
Република Южна Африка Сирил 
Рамафоса председателстваха 
диалога на лидерите между Китай 
и Африка в Йоханесбург. 

Все повече европейски 
компании гледат  
на КНР като на 
стабилен партньор 
Търговията между ЕС и Китай 
нарасна през последните 
години, въпреки приказките за 
„отделяне“ или „намаляване 
на риска“ на икономическите 
връзки с Китай. 
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новИнИ

На огромната терито-
рия на провинцията има 
всичко, което може да при-
влече вниманието на пъ-
тешественика – огромни 
планини и равнини, езе-
ра, едно от които – Айдин-
ху, е на второ място в све-
та след най-ниското море 
в света – Мъртво море, и 
е басейн на различни ле-
чебни вещества и минера-
ли. Тук е и величествената 
пустиня Такламакан (площ 
330 хиляди кв. км), бога-
та на нефт и природен газ. 

В центъра на провинция- 
та е планинският масив 
Тиеншан (средна височи-
на 3000 – 5000 м, с най-ви-
сок връх Томур – 7455 м), 
едно предпочитано място 
за планински туризъм и 
алпинизъм. 

Големи равнинни тери-
тории като Таримска пади-
на (площ 530 хиляди кв. км)  

и Джунгарска котловина 
(площ 380 хиляди кв. км) 
обуславят чудесни условия 
за развитието на селско-
стопански култури. Резер-
вите от полезни изкопае-
ми отговарят на мащаби-
те на Синдзян.

Всичко казано дотук 
потвърждава тезата за пре-
връщане на Синдзянq в ли-
дер по маршрута на светов-
ноизвестния Път на копри-
ната, в зона, където могат 
да бъдат съсредоточени и 
повече човешки ресурси, 
място, където ще се отво-
рят хиляди и хиляди нови 
работни места. 

Още едно доказател-
ство, че ръководният екип 
на социалистически Ки-
тай начело с председателя 
Си Дзинпин гледа далеч в 
бъдещето, има мисионер-
ска визия, която носи и ще 
носи за в бъдеще нови се- 
риозни успехи.

Синдзян – лидер по 
Пътя на коприната

Диалог по време на форума 
на БРИКС между лидерите 
на Китай и Африка

Търговска конференция за  
„Един пояс, един път“ – в рамките  
на Китайско-арабското изложение

онференция за 
насърчаване на  
търговията и ин-
вестициите в ра- 
мките на „Един  
пояс, един път“ 

ще се проведе по време на 
Шестото изложение между 
Китай и арабските държави. 
Самото изложение започва 
на 21 септември в Инчуан, 
административния център 
на Нинся-хуейския автоно-
мен регион.

Двудневната търговска 
конференция ще се фоку-
сира върху създаването на 
условия за обмен и сътруд-
ничество между китайски 
и арабски предприятия, 
като акцентира върху за-
дълбочаване на икономи-
ческото и търговското съ-
трудничество в рамките на 
инициативата „Един пояс, 
един път“.

Конференцията включва 
четири паралелни форума, 
които ще обсъдят сътруд-
ничеството между многона-
ционалните компании, ино-
вациите и трансграничната 
електронна търговия, ин-
вестициите в индустриал-
ни паркове и специализи-
раните индустрии.

К

приложи „Плана за сътруд-
ничество между Китай и 
Африка за обучение на та-
ланти“.

Си Дзинпин подчерта, 
че през 2024 г. ще се прове-
де следващата сесия на Ки-
тайско-африканския форум 
за сътрудничество, на коя-
то ще бъдат обсъдени бъде-
щите планове за развитие. 
„Вярвам, че Китай и Аф-
рика ще продължат да раз-
виват традиционното прия- 
телство, да задълбочават 

солидарността и сътруд-
ничеството и да насърча-
ват активното развитие на 
партньорството в различ-
ни области. Като обеди-
ним усилията си за разви-
тие на каузата на модерни-
зацията, Китай и Африка 
със сигурност ще създадат 
по-добро бъдеще за хората 
и ще дадат пример за на-
сърчаване на изграждане-
то на общност на споделе-
на съдба“, добави още ки-
тайският лидер.

Н
а 24 август, ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин и президен-
тът на Републи-
ка Южна Афри-

ка Сирил Рамафоса предсе-
дателстваха съвместно диа- 
лога на лидерите между 
Китай и Африка в Йоха-
несбург. Си Дзинпин изне-
се реч, озаглавена „Съвмес-
тен напредък на каузата за 
модернизация и създаване 
на светло бъдеще за Китай 
и Африка“.

Китайският председа-
тел предложи три мерки 
за следващия етап на ук-
репване на практическото 
сътрудничество между Ки-
тай и Африка и подпомага-
не на интеграцията и модер-
низацията на континента. 

На първо място, Китай 
е готов да стартира инициа-
тивата „Подкрепа на индус-
триализацията на Африка“. 

Второ, китайската стра-
на има желание да изпълни 
„Плана на Китай за помощ 
на модернизацията на сел-
ското стопанство в Африка“. 

Трето, Китай е готов да 

еотдавна Китай- 
ската народна 
банка (КНБ) 
намали основ-
ния лихвен про-
цент по едного-

дишните заеми (LPR) с 10 
базисни пункта, като съще-
временно запази този по 
петгодишните непроменен. 
Това е второто понижаване 
в рамките на последните 
12 месеца, след като през 
юни банката обяви такова 
от 10 базисни пункта.

Лихвата по едногодиш-
ните кредити достигна 3,45 
процента, което е спад от 
предишните 3,55 процента 
за юли, според Национал-
ния междубанков център 
за финансиране, докато та-
зи по петгодишните заеми, 
на който много кредито-
ри базират своите ипотеч-
ни лихви, остана без про-
мяна – 4,2 процента.

Според финансисти то-
зи ход цели да стимули-
ра търсенето на финанси-
ране, да насърчи инвести-
циите и заетостта и да за-
сили импулса на възста-
новяване на страната, во-
ден от вътрешното търсе-
не. Относно поддържане-
то на лихвата по петгодиш-
ните кредити, това се раз-
глежда като гаранция за 
предотвратяването на по-
тенциални неблагоприятни 
ефекти в резултат на по-го-
ляма разлика в лихвените 
проценти между нови и съ-
ществуващи жилищни за-
еми. Експерти не изключ-
ват КНБ да използва и дру-
ги инструменти, като въз-
можно намаляване на съ-
отношението на задължи-
телните минимални резер-
ви (RRR), за да се увели-
чи още повече подкрепа-
та за реалната икономика.

КНБ отново 
намали основния 
лихвен процент по 
едногодишните заеми

Н

Проведено за първи път 
през 2013 г., Китайско-араб-
ското изложение се превър-
на във важна платформа за 
насърчаване на прагматич-
ното сътрудничество между 
Китай и арабските държави 
и насърчаване на високока-
чественото сътрудничество 
в рамките на инициатива-
та „Един пояс, един път“. 

През последните десет 
години изложението при-
влече над 400 000 участни-
ци и 6000 предприятия от 
112 страни и региони, под-
писвайки повече от 1200 

проекта за сътрудничество 
в модерното селско стопан-
ство, високите технологии 
и биомедицината.

Китай е най-големият  
търговски партньор на 
арабските държави. Обе-
мът на китайско-арабската 
търговия почти се удвои от 
2012 година до 431,4 милиар- 
да щатски долара минала-
та година. 

През първата половина 
на тази година търговията 
между Китай и арабските 
държави вече достигна 199,9 
милиарда долара.
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聚焦高质量发展丨乘“数”而上 中小制造企
业探寻韧性“突围”之道

在工厂内，从研发设计到生产
制造的全流程跃然于大屏幕上，不
同环节的数据实时跳动；基于数字
孪生技术，“虚拟工厂”昼夜不息，
助力筹划建厂、生产运营和调试优
化；变“员工跑腿”为“数据跑路”，只
需在手机上花几分钟，便可完成销
售订单会签的审批……踏足岭南
广袤土地，一幅“智改数转”的蓝图
正在这片热土上徐徐展开。

广东省工信厅数据显示，5年
来，广东中小企业数量从380多万
户增加到680多万户，中小企业已
成为广东高质量发展的重要动力
源。近日，新华网融媒体团队走进
多家制造业企业，感受在数字化转
型的浪潮中，以“专精特新小巨人”
为代表的广东中小企业焕发出的
蓬勃活力。

以简驭繁 撬动企业效率杠杆
日前，《广东省工业和信息化厅

关于印发2023年工业质量提升和
品牌建设工作计划的通知》提出，
开展数字化“赋能”中小企业专项
行动，加快推动中小企业数字化
转型。

中小企业正处于数字化转型升
级的关键时期，“小工厂”“小车间”
迸发出创新“大能量”。在东莞市
长安镇，钇虹精密——一家生产
Type-C连接线接口、仅有45位员
工的小企业，却在数字化升级的大
潮中，展现出了不可小觑的实力。

以生产进度统计为例，过去工
人要将每台设备、每个班次的产能
记录在纸上，管理人员输入excel表
格统计排产；现在，工人在下班前
扫一扫二维码，把产量填报上去，
订单完成情况一目了然。

钇虹精密副总经理华建生表
示，2022年6月，公司开始应用企
业微信，历时半年实现工厂生产
制造流程的实时可视化。“数字化
转型之后，中国人在产量上提升了
10%左右。”华建生介绍，2023年
1至6月，钇虹精密销售量同比增
长50%。

车间设备出现故障，从发现、报
修到维修成功需要多久？传统工厂
可能需要耗费几天，而在位于佛山
市的专精特新企业——日丰集团
三水生产基地，这一流程不到两个
小时。

这一速度得益于日丰构建的数
字化体系：一旦设备发送异常，企
业微信上的“车间管家”会第一时间
弹出预警通知维修人员，工人也可
以在小程序上进行报修。

日丰在全国有超过5000位服务

工程师，他们与全国各地近200万
的水电工师傅进行协同，共同为客
户提供服务。日丰集团首席信息官
尹浪表示，制造业的日常管理天天
在变化，数字化需要跟上企业需
求，实际应用才不会产生脱节。通
过数字化转型，日丰集团近两年销
售累计增长超过40%。

串珠成链 打通产业上下游
在广州市番禺区大石街道会江

村的一处创意园，一个拥有完整研
发产线的手机壳打样工厂坐落于
此。裁剪、上胶、拼贴……10余名
工人各司其职，呈现出一幅忙碌图
景。小批量试制后，再将“爆款”外
包给外部工厂进行大规模生产。

中小企业如何提升协作效率？
广州雯中科技有限公司创始人邓
鸿介绍，产品设计方案出来后，员
工会通过企业微信马上发到供应

链群里。设计、采购、供应商可在
群里反馈需要哪些五金、皮料。设
计一个智能表格可以协同进度，与
项目打通共享数据，从而实现在研
发产品时同步挑材料，设计打样效
率会更高。

“小企业更需要轻量化的数字化
转型工具，特别是研发端和供应
端。”谈及数字化转型，邓鸿颇有感
慨。这种“小而美”的策略，使得新
产品的研发更加灵活，让中小企业
在数字化升级中赢得了主动。

“企业微信有一个上下游的通讯
录，可以更好地协作上下游的产业
链。”腾讯企业微信行业拓展总经
理王琼介绍，数字化工具的协同
作用，让整个制造业的流程变得
更加高效，企业间的合作也变得
更加紧密。

强筋健骨 夯实实体经济底座
当前，广东正在向“智造强省”迈

进。一批特色型、专业型工业互联
网平台，正深入产业集群赋能中小
企业数字化转型，更多的“透明工
厂”正在崛起。

从“信息孤岛”到全面数智化，广
东持续推动制造业数字化转型，在
全国首创制造业数字化转型产业
生态供给资源池，培育了6家国家
级跨行业、跨领域工业互联网双
跨平台。

如 华 为 云 工 业 互 联 网 平台
FusionPlant围绕企业的生产制造
流、产品生命周期流和价值创造
流三大业务流，帮助工业企业智能
升级；腾讯WeMake工业互联网平
台基于云产品、物联网中心、企业
微信等内部产品打造，通过生态连
接能力实现产业链的协同。

8月底，湖南多地的中稻
陆续成熟，农民抢时节忙
收割、晾晒稻谷，确保颗粒
归仓。湖湘大地上中稻收
获的序幕拉开。

在衡阳市常宁市庙前
镇 泉 井村，一簇 簇 沉甸
甸、金灿灿的稻穗铺满了
稻田，在微风轻抚下，掀
起层层稻浪。轰鸣的收割
机、运粮车来回穿梭，现
场呈现出一派 忙碌的丰
收景象。在村子的屋前屋
后、篮球场等空地上，村
民正忙着将刚刚从田里收
割回来的稻谷进行摊平晾
晒，大家黝黑的脸上洋溢
着丰收的喜悦。

今年，常宁共种植中稻
22.64万亩，预计总产量
13万吨；全市大力推广中
稻收割农机社会化服务，
由各乡镇安排专业农机合
作社，对中稻产区开展包
村、包面积机械化收割服
务，助力农民产业丰收，
预计到9月中旬全部收割
完毕。

常宁是湖南省产粮大
市，连续多年被评为“全省

乡村振兴在行动丨鱼米之乡拉开中稻收获序幕

粮食生产标兵县”“全省粮
食生产优秀县（市）”。为
扛稳国家粮食安全重任，
近年来，该市以提品质、
转方式、增效益为引领，
不断推动良田、良种、良
法、良制与良机的深度融
合，提升粮食产能、保障
粮食安全。

在湘西土家族苗族自治
州古丈县官坪村的田间地
头，农机手正熟练地驾驶
着收割机穿梭于金色的稻
田里。随着轰轰声，颗粒饱

满的稻谷被尽收其中。短
短几分钟，收割机所过之
处，只留下一行行稻茬。村
民向开国兴奋不已：“我家
种了1亩多水稻田，以前两
个人收割完需要3天左右，
现在机收只需要10多分钟
就完成了，又快又省力，还
节约了成本，每亩机收仅需
200元左右。”

近年来，古丈县农业农
村局通过引进新品种、新
技术、新机械,提高种植
面积，优化种植方法，水

稻已经实现了现代化 种
植。今年古丈县中稻种植
面积约6.97万亩，目前已
收割7500亩,投入联合收
割机具30余台，机收面积
6800余亩，水稻收获基
本能实现机械化，水稻机
收比人工收获每亩节约开
支约500元，节本增收效

果显著。
随着中稻的成熟，放养

在稻田里的稻花鱼也进入

收获期。近年来，古丈县大
力实施优质特色粮食产业
发展项目，采取绿色生态
的“稻鱼共生”种养模式，不
仅改变了传统农业的生产
模式，也让农田实现了增产
增值，农户实现了增收致
富。据了解，今年古丈县约
有“稻鱼共生”田2.5万亩，

按每亩产稻花鱼35斤，总
产量预计可达87.5万斤，总
产值预计可达3060万元。



4 днесКитай
1 – 7.09.2023

КоментаРИ

С
етълментът в 
местна валута 
е обща тенден-
ция, развиващи-
те се държави са 
изправени пред 

много проблеми, не могат 
да получат достатъчно кре-
дити, нямат достъп до ка-
питаловия пазар, валутите 
им не са конвертируеми, 
заяви председателят на 
Новата банка за развитие 
(НБР) Дилма Русеф в ин- 

тервю за Китайската ме-
дийна група (КМГ).

Тя посочи, че опирайки 
се на хегемонията, устано-
вена след Втората световна 
война, щатският долар от 
обикновен платежен, раз-
плащателен и инвестицио-
нен носител постепенно се 
е превърнал в инструмент 
на САЩ за политическо из-
нудване и принуда. 

Честото и агресивно 
повишаване на лихвените 

проценти от страна на Фе-
дералния резерв, честите 
„гръмотевични бури“ от 
страна на Bank of America, 
непрекъснатото увеличава-
не на тавана на дълга от 
правителството предизви-
каха финансова нестабил-
ност в света и огромни за-
губи за нововъзникващите 
пазарни икономики. 

Светът спешно се нуж-
дае от нови правила.

Русеф също така заяви, 

че пред лицето на много- 
бройните последици от хе-
гемонията на щатския до-
лар, Новата банка за раз-
витие е предприела конт-
рамярка, разширявайки се-
тълмента в местна валута. 

Тя добави, че Новата 
банка за развитие ще ин-
вестира в развиващите се 
държави, осигурявайки им 
достъп до достатъчно кре-
дити и световните капита-
лови пазари.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Дилма РусеФ, 
председател на 
Новата банка за 
развитие

Т
ърговията меж-
ду ЕС и Китай 
нарасна през по-
следните години, 
въпреки приказ-
ките за „отделя-

не“ или „намаляване на 
риска“ на икономически-
те връзки с Китай. Това е 
знак, че китайският пазар 
поддържа своята привлека-
телност за европейския биз-
нес поради огромния си по-
тенциал и размер. Данни-
те на Евростат показват, че 
стойността на европейския 
внос от Китай почти се е 
удвоил между 2018 и 2022 г.  
През първата половина на 
2023 г. Китай остава воде-
щият доставчик на стоки 
за ЕС, се казва в анализ 
на Организацията за ико-
номическо сътрудничест-
во и развитие (ОИСР). През 
този период вносът на про-
дукти като телефони, ком-
пютри и машини отбеля-
за значително увеличение. 

Тъй като Европа и Китай 

споделят консенсус за спра-
вяне с изменението на кли-
мата, китайските електри-
чески превозни средства 
бързо разшириха присъст-
вието си на европейския па-
зар. Три от най-продаваните 
модели електрически авто-
мобили в Европа през 2022 г.  
са с китайски произход.

Официалната статистика 
показва, че търговията меж-
ду Китай и ЕС е достигна-
ла 847,3 милиарда щатски 
долара през 2022 г., което е 
увеличение от 2,4% спрямо 
предходната година. Китай 
и ЕС са взаимно основни 
търговски партньори с бърз 
растеж в търговията с лити-
еви батерии, електрически 
превозни средства, фотовол-
таични модули и други зе-
лени продукти. Всички те-
зи числа доказват, че все 
повече европейски компа-
нии гледат на Китай като 
на стабилен партньор.

Ола Каелениус, председа-
тел на борда на директорите 

на Mercedes-Benz, каза в ин-
тервю за германския сед-
мичник Automobilwoche, че 
Китай, най-големият авто-
мобилен пазар в света, ще 
бъде в основата на марке-
тинговите дейности на ком-
панията през 2025 г.

„Инвестирането в Китай 
е инвестиране в бъдещето“, 
каза Жан-Пол Агон, пре-
зидент на L‘Oreal France, в 
интервю за агенция Син-
хуа. Той подчерта, че с от-
ворен пазар, подобряваща 
се бизнес среда и обещава-
щи инициативи за стимули-
ране на вътрешното търсе-
не Китай предоставя нови 
възможности за света и об-
ратно. Той също така отбе-
ляза, че Китай е стратеги-
чески двигател на растежа 
на L‘Oreal, тъй като Китай е 
нещо повече от голям пазар. 

Това е лабораторията 
на най-иновативните кон-
цепции и полето за тества-
не на най-новите марке-
тингови практики, където 

е бъдещето на красотата.“
По повод на подхода за 

„намаляване на риска“ г-жа 
Белен Гарийо, главен изпъл-
нителен директор на воде-
щата германска научна и 
технологична група Merck, 
каза, че прекъсването на 
търговските връзки с Ки-
тай ще доведе до значител-
ни икономически загуби

Европейски изследова-
тели също изясняват основ-
ната логика зад партньор-
ството между Европа и Ки-
тай. Мария Жоао Родри-
гес, президент на Фонда-
цията за европейски про-
гресивни изследвания, ка-
за, че Китай и Европа са 
повече стратегически парт-
ньори, отколкото „систем-
ни съперници“. Те трябва 
да си сътрудничат при въз-
становяването на глобални-
те правила, особено в об-
ласти като борбата с из-
менението на климата, ци-
фровата трансформация и 
изкуствения интелект. 

Все повече европейски компании гледат  
на Китай като на стабилен партньор 

НБР разширява разплащанията в местна валута, 
за да противодейства на доларовия шок

Търговията между 
Китай и ес е 
достигнала 847,3 
милиарда щатски 
долара през 2022 г., 
което е увеличение 
от 2,4% спрямо 
предходната 
година. Китай 
и ес са взаимно 
основни търговски 
партньори с 
бърз растеж в 
търговията с 
литиеви батерии, 
електроколи, 
фотоволтаични 
модули и други 

С
поред официал- 
ни данни китай- 
ската икономика 
се възстановява, 
особено в сфера-
та на потребле-

нието на услуги. През пър-
вите 7 месеца на тази го-
дина продажбите на дребно 
на услуги са се увеличили с 
20,3% на годишна база. Бла-
годарение на потребление-
то и туризма през лятната 
ваканция, търсенето на раз-
лични услуги, като спортни-
те и развлекателни дейнос-
ти, се увеличава бързо. През 
същия период общите про-
дажби на дребно на потре-
бителски стоки се увеличи-
ха със 7,3% на годишна база.

Потреблението е важен 
двигател на икономическо-
то развитие. В момента гло-
балната икономика се въз-
становява бавно, докато  ки-
тайският потребителски па-
зар расте с бързи темпове. 
Какви възможности дава то-
ва на света?

В миналото моделът на 
потреблението в Китай бе 
насочен към „закупуването 
на стоки“. В момента оба-
че постепенно потребление-
то на услуги придобива все 
по-голямо значение. То със-
тавлява над 40% от разходи-
те за потребление на глава 
от населението в Китай. Та-
зи трансформация и усъвър-
шенстване на структурата 

на потреблението създадоха 
нови възможности за разви-
тието на мултинационални-
те предприятия.

Неотдавна Държавният 
съвет на Китай прие нови 
насоки за по-нататъшното 
оптимизиране на пазарна-
та среда и подобряване на 
усилията за привличане на 
чуждестранни инвестиции, 
които обхващат 24 конкрет-
ни мерки и много от тях 
са свързани с разширяване-
то на сектора на услугите. 
Експертите в сектора изтък-
ват, че по-нататъшното от-
варяне на телекомуникации- 
те, финансите, биомедици-
ната и други области озна-
чава повече възможности 

за чуждестранните инвес-
титори за участие в разви-
тието на китайската индус-
трия на услугите.

Международната ситуа-
ция все още е сложна и се-
риозна, но тенденциите за 
китайската икономика не 
са се променили и продъл-
жават да предлагат голяма 
устойчивост и потенциал. 
Фактите ще докажат на 
онези хора от Запада, кои-
то „злословят“ за китайска-
та икономика. Китайската 
икономика преодолява труд-
ностите, за да постигне висо-
кокачествено развитие, кое-
то е обща тенденция.

Китайците се насочват към потреблението  
на стоки и все повече услуги

В момента 
потреблението  
на услуги придобива  
все по-голямо 
значение и е над 40% 
от разходите  
за потребление 
на глава от 
населението  
в Китай
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т началото на минала-
та година световните 
цени на ориза продъл-
жават да растат. Орга-
низацията на ООН по 
прехрана и земеделие 

наскоро публикува данни, показ-
ващи, че глобалният индекс на це-
ните на ориза се е повишил с 2,8% 
на месечна база през юли до 129,7 
пункта, най-високото ниво от поч-
ти 12 години насам. Това предизви-
ка вниманието на хората към гло-
балната продоволствена сигурност. 
Експерти също така обявиха, оба-
че, че годишното производство на 
ориз в Китай надвишава търсене-
то и резервите му са достатъчни, а 
колебанията на международния па-
зар на ориз имат ограничено въз-
действие върху китайския пазар.

„Факторите за покачването на 
световните цени на ориза тази го-
дина са различни от миналата“, ко-
ментира Пън Чао, изследовател в 
Академията за управленски кадри 
към Министерство на земеделието 
и селските дейности. Той добави, 
че миналогодишното покачване на 
световните цени на ориза се дъл-
жи главно на влиянието от стра-
на на други зърнени продукти като 
пшеницата и царевицата и покач-
ването в търсенето им. Различни 
фактори като времето, забраните 
за износ на ориз и укрепването на 
обменните курсове в някои стра-
ни износителки се комбинират, за 
да причинят смущения в глобал-
ната верига за доставки на ориз и 
рязко повишават цените.

Забраната за износ на ориз от 
Индия и други страни е важен фак- 

О

Високите международни цени на ориза 
имат ограничено въздействие върху Китай

тор, който повишава глобалната це-
на на ориза. Индия е най-големи-
ят износител на ориз в света, ка-
то миналата година е изнесла 22 
милиона тона ориз (или 40% от 
световния износ като цяло). За да 
контролира вътрешната инфлация, 
Индия обяви на 20 юли, че ще за-
брани износа на ориз, различен от 
пропарен ориз и ориз басмати. То-
ва изведнъж бързо повиши светов-
ните цени. 

След това Обединените арабски 
емирства и Русия последователно 
обявиха спиране на износа на ориз, 
което предизвика паническо купу-
ване на пазарите в много страни и 
цената на ориза допълнително се 
увеличи още повече.

Екстремното време е дълбоко 
вкоренен фактор, който влияе вър-
ху покачването на цените на ори-
за. Пън Чао вярва, че феноменът 

обяви оттеглянето си от споразу-
мението и украинското зърно от-
ново беше принудено да се оттегли 
от световния пазар. Световните це-
ни на пшеницата и царевицата се 
покачиха в различна степен. Меж-
дународният валутен фонд (МВФ) 
изчислява, че оттеглянето на Ру-
сия от споразумението за износ на 
селскостопански продукти от чер-
номорските пристанища може да 
повиши световните цени на храни-
те с 10% до 15%.

Какво въздействие ще имат по-
качващите се международни це-
ни на зърнените култури върху въ-
трешния пазар в Китай? Експерти 
заявиха, че Китай е най-големият 
производител на ориз в света. Про-
изводството на ориз е стабилно, ка-
то заема ниво от повече от 200 ми-
лиона тона за година, което пред-
ставлява около 28% от световното 
производство на ориз.

От гледна точка на вноса, Китай 
внася ориз главно за регулиране на 
търсенето и нуждите от заместите-
ли на фуражи. „За да се гаранти-
ра стабилността на вноса на ориз, 
различни вносители в Китай също 
така насърчават диверсификацията 
на вноса, за да избегнат рискове-
те за безопасността на вноса“, каза 
Пън Чао. „Гладкото функционира-
не на китайския пазар на ориз има 
стабилна и самодостатъчна мате-
риална основа и политически га-
ранции“, казва още той. Изправен 
пред несигурността на междуна-
родната среда за търговия със зър-
нени култури, Китай непрекъсна-
то подобрява своя цялостен капа-
цитет за производство.

ИКономИКа

„Ел Ниньо“ се появява отново пе-
риодично тази година и големите 
страни производителки на ориз ка-
то Индия, Югоизточна Азия и Ки-
тай са се сблъскали с екстремно 
високи температури, суша и про-
ливен дъжд. Въпреки това тепър-
ва предстои да видим какво ще бъ-
де влиянието на екстремното вре-
ме върху производството на ориз 
за тази година.

Освен това Русия и Украйна са 
големи страни износителки на пше-
ница, царевица и ориз. Конфлик-
тът между Русия и Украйна възпре-
пятства износа на зърнени култу-
ри от двете страни. Черноморско-
то споразумение за транспортира-
не на зърно помогна за възстано-
вяване на износа на зърнени хра-
ни от Украйна, но износът на зър-
но от Русия все още е потиснат от 
САЩ и Европа. Неотдавна Русия 

овече от четири десети-
летия Китай, най-голе-
мият автомобилен па-
зар в света в момента, 
се стреми да настигне 
Запада както в автомо-

билостроенето, така и в производ-
ството. И страната непрекъснато 
натрупва сили в по-екологични-
те превозни средства, задвижвани 
от батерии. 

Факт е, че много традиционни 
китайски производители на авто-
мобили все още не могат да на-
правят двигател с вътрешно горе-
не за бензинови автомобили тол-
кова добър, колкото техните запад-
ни конкуренти, но в новата сфера 
на електрическите превозни сред-
ства те разширяват своите възмож-
ности и печелят предимства в све-
товен план.

XPeng, бързо развиващ се про-
изводител на интелигентни елек-
тромобили, и германският ги-
гант „Фолксваген“ сключиха не-
отдавна рамково споразумение за 

стратегическо техническо сътруд-
ничество и сделка за закупуване на 
акции за притежаване на стратеги-
ческа миноритарна инвестиция от 
„Фолксваген“ в XPeng. Германският  
концерн ще инвестира приблизи-
телно 700 милиона долара в ки-
тайската компания чрез капитало-
ва инжекция и в крайна сметка ще 
притежава до 4,99 процента от ак-
циите й. Първоначалният етап на 
сътрудничеството ще осигури съв-
местно разработване на два моде-
ла електромобили на „Фолксваген“ 
за средния сегмент на китайския 
пазар до 2026 г., като се използват 
основните компетенции на компа-
нията и платформата G9 на XPeng 
и софтуерните решения за усъвър-
шенствана система за подпомага-
не на водача (ADAS). 

По-рано тази година XPeng обя-
ви, че неговият спортен автомо-
бил G9 и спортният му седан P7 
ще бъдат достъпни за поръчка на 
европейски пазари, включител-
но Дания, Норвегия, Холандия и 

П
Швеция. XPeng започна да изнася 
своя модел G3 за Норвегия през 
декември 2020 г.

На вътрешните пазар доставки-
те на XPeng обаче не са задоволи-
телни, като продажбите са нама-
лели с 40 процента през първата 
половина на годината. Компания-
та обаче се надява на обрат с но-
вия си модел G6 през втората по-
ловина на годината.

Макар доставките на електромо-
били на „Фолксваген“ да са се уве-
личили с 4,8% на годишна база до 
89 700 бройки през първата полови-
на на годината, той все още изоста-
ва много от местния производител 

BYD и американския му съперник 
„Тесла“, които си поделят първи 
две места в глобален план. През 
първата половина на годината про-
дажбите на BYD възлизат на 1,25 
милиона автомобила, което е ръст 
от 95,78% на годишна база, а „Те-
сла“ е продала 93 680 произведени 
в Китай електромобила само през 
юни, което е с 19% повече от пре-
дходната година

През първата половина на го-
дината Китай е продал 3,75 мили-
она електромобила, което е ръст 
от 44,1% на годишна база. Пазар-
ното им проникване пък е 28,3%, 
най-високото в света.

КНР утвърждава 
първенството си на 
пазара на електромобили
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уманоидни ро-
боти с външния 
вид на поетите  
от китайската ди- 
настия Тан (618 
– 907) Ли Бай и 

Ду Фу бяха хит на Светов-
на конференция за робо-
ти през 2023 г., състояла се 
в Пекин, съобщи агенция 
Синхуа. „Формите и изра-
женията им изглеждат ес-
тествени. Те симулират гла-
совете и действията на реал- 
ни хора и взаимодействат с 
публиката. Тези роботи вече 
са използвани в много об-
ласти, включително култу-
ра, туризъм и образование“, 
обясни Дзен Ясин, служи-
тел на EX Robots.

В седемдневното съби-
тие участваха около 160 ро-
ботизирани предприятия от 
цял свят. Тези компании по-
казаха близо 600 комплекта 
роботи, като 60 от тях на-
правиха своя световен де-
бют на събитието.

Син Гуобин, китайски 
заместник-министър на ин-
дустрията и информацион-
ните технологии, каза: „Ин-
дустрията на роботите е на-
преднало производство и 
води човешкото общество 
към интелигентна ера, сти-
мулирайки световното ико-
номическо развитие и подо-
брявайки благосъстояние-
то на човечеството.“

Според Международната 
федерация по роботика гло-
балният инсталиран капа-
цитет на промишлени ро-
боти през 2022 г. регистрира 
исторически връх от 531 000  
единици. Икономиките в 

Северна Америка, Азия и 
Европа са интегрирали ро-
ботите в социалния живот, 
демонстрирайки тяхната за-
бележителна жизненост.

В изложбените пло-
щи на Realman Intelligent 
Technology (Beijing) Co Ltd 
на WRC много посетите-
ли се запознаха с робот за 
масаж. „Визуалният сензор 
може да идентифицира фи-
зическите характеристики 
на хората. След това използ-
ва тази информация, за да 
генерира траекторията на 
масажа и с подходящ кон-
трол на налягането и тем-
пературата, извършва опе-
рацията по масажиране“, 
разказа интересни факти 
за този необикновен робот 
Чао Дзяци, маркетинг ди-
ректор на Realman Intelligent 
Technology (Пекин). Той до-
бави: „Realman има дос-
тавчици и дистрибутори в 
много страни, включител-
но Германия, Япония и Съ-
единените щати. Ние съ-
що имаме близки отноше-
ния на сътрудничество със 
Sony и Siemens“. 

Тан Чи Фай, президент 
на ASEAN Smart Industry 
Confederation, каза, че ро-
ботът може да извършва ви-
сокопрецизна работа, като 
същевременно подобрява 
производителността. 

Роботът за бране на пло-
дове с няколко ръце също 
привлече вниманието на 
WRC, което позволи на пуб-
ликата да има пряка пред- 
става за модерното и инте-
лигентно развитие на сел-
ското стопанство. „Рамата 

Х

Индустрията за роботи стимулира 
възстановяването на световната икономика

на робота и устройствата за 
бране на плодове са в със-
тояние автоматично да бе-
рат и съхраняват 400 до 500 
парчета плодове на час. За 
да се подобри ефективност-
та, тя работи денонощно и 

приложен в Пекин и про-
винция Шандун, планира 
се да се разшири допълни-
телно към пазари като Съ-
единените щати и Австра-
лия, сподели Ли.

Швейцарската техноло-
гична и инженерна фирма 
ABB Group показа своята 
ръка за колаборативен ро-
бот на конференцията. Ду 
Хайцуан, търговски консул-
тант в ABB, каза: „Китай 
има огромен пазарен потен-
циал. Фабриката на ABB в 
Шанхай е ориентирана към 
представянето на качестве-
ни продукти с модерни тех-
ники за целия Азиатско-ти-
хоокеанския регион.“

Хосе Виейра, прези-
дент на Световната феде-
рация на инженерните ор-
ганизации, също подчерта 
значението на координи-
раното развитие на стра-
ните по света: „Радваме се 
да видим как индустрията 
на роботите допринася за 
устойчиво бъдеще“, отбе-
ляза Виейра.

„Индустрията на роботи-
те ще продължи да прави 
пробиви в повече сценарии 
и ще носи ползи за нашите 
хора“, каза Чcн Ин, генера-
лен секретар на Китайския 
институт по електроника.

През 2022 г. оператив-
ните приходи на китайска-
та индустрия за роботи 
надхвърлиха 170 милиар-
да юана (23 милиарда до-
лара). „Роботите трябва да 
играят жизненоважна ро-
ля в разрешаването на об-
щите предизвикателства в 
този свят“, посочи Чън Ин.

има способността да мини-
мизира значително увреж-
дането на плодовете“, от-
беляза Ли Тао, служител в 
изследователския проект за 
робот за бране на плодове 
с няколко ръце. Роботът е 

Китай стартира нацио-
нална инициатива за 
събиране на мнения от 
граждани относно проек-
топравила, насочени спе-
циално към технология-

та за лицево разпознаване. Това е 
първият път, в който страната се 
опитва да създаде детайлни насо-
ки за използването на технология-
та на национално ниво.

Запознати с въпроса посочиха, 
че макар технологията за лицево 
разпознаване да предлага удобства 
и ефективност, в обществото съ-
ществуват опасения относно на-
рушаване на личната неприкосно-
веност. По тази причина изработ-
ването на правила е спешно необ-
ходимо, за да се постигне баланс 
между развитието на технология-
та и защитата на поверителността.

Проектоправилата предвиж-
дат строги изисквания за събира-
нето, съхранението и използване-
то на данни за лицево разпознава-
не. Така например организациите, 

Обществено обсъждане на проектоправила за 
контрол на технологията за лицево разпознаване

В

използващи тази технология тряб-
ва да получат съгласие от лицата, 
преди да съберат техните данни. Те 
трябва също така ясно да посоч-
ват целта и обхвата на събирането 
на данни и да гарантират, че те се 
използват единствено за тази зая-
вена цел. В проекта се посочва, че 
е за предпочитане да се използват 

небиометрични технологични ре-
шения за разпознаване.

Освен ако не е получено ин-
дивидуално съгласие или не става 
въпрос за поддържане на нацио-
налната сигурност, обществената 
безопасност или защита на живо-
та, здравето и имуществото на ли-
ца в извънредни ситуации, никоя 

организация или лице не може да 
използва технология за лицево раз-
познаване, за да анализира чувстви-
телна лична информация, като ра-
са, етнос, религия, здравен или со-
циален статус, се казва в проекта.

Хотели, банки, железопътни га-
ри, летища, спортни обекти, излож-
бени зали, музеи, художествени га-
лерии, библиотеки и други бизнес 
места не могат да принуждават или 
подвеждат лица да приемат тех-
нология за лицево разпознаване, 
за да потвърждават самоличнос-
тта им, освен ако не е предвидено 
друго в закон или административ-
ни разпоредби.

Оборудване за получаване на 
изображения и персонална иден-
тификация не трябва да се инста-
лира в хотелски стаи, обществени 
бани, съблекални, тоалетни и дру-
ги места, където може да се нару-
ши неприкосновеността на личния 
живот на хората.

страницата подготви  
Любомир михайЛов



7днесКитай
1 – 7.09.2023

ГеополИтИКа

т 22 до 24 август 
се проведе 15-ата 
среща на върха 
между страните 
– членки на ор-
ганизацията на 

развиващите се икономики 
БРИКС. За пръв път след 
пандемията от COVID-19 Ру-
сия, Бразилия, Китай, Ин-
дия, Република Южна Аф-
рика седнаха на една маса 
да обсъдят куп належащи 
въпроси. Но дали бяха да-
дени отговори, или само по-
родиха нови?

На първо място стоеше 
въпросът с разширяването 
Трябват ли им нови чле-

нове? На какъв принцип да 
бъдат одобрени? Китай на-
стояваше, че е необходимо 
да се включат други стра-
ни. Така или иначе подаде-
ни официално заявления ве-
че имаше – от Аржентина, 
Иран, ОАЕ.

„Ние не сме съперници 
на Г-7 или Г-20, заяви преди 
срещата бразилският прези-
дент Луиз Инасио Лула да 
Силва. Ние просто искаме 
да покажем, че сме равно-
поставени на САЩ и ЕС“.

Така ли наистина тряб-
ва да гледаме на БРИКС? 
Като на един Евросъюз, но 
в глобален мащаб? Защото 
Европейският съюз, както 
Щатите, де факто обединя-
ват територии на определен 
континент. В такъв случай 
– не ни ли се показва една 
амбициозна цел?

Все пак от 20 официално 
подадени заявления за член-
ство и над 40 други държа-
ви, проявили интерес да се 
включат, пактът беше раз-
ширен с шест нови стра-
ни. Аржентина, ОАЕ, Еги-
пет, Етиопия, Иран и Сау-
дитска Арабия вече са рав-
нопоставени членове. Азия, 
Африка и Южна Америка 
засилват сътрудничеството 
си на международната по-
литическа сцена. 

Откъде идва това жела-
ние на различни държави 
да станат част от БРИКС? 
Свидетели сме как богати-
те и влиятелните се обе-
диняват, за да станат още 
по-богати и по-влиятелни. 
Свикнали винаги да дик-
туват дневния политически 
ред, не се съобразяват поня-
кога със закони, които са-
ми са въвели, но ги при-
лагат с цялата им тежест 
върху останалите – по-сла-
бите, по-бедните, неспособ-
ни да се защитят. Така се 
стига до злоупотреба с тър-
говските практики, режи-
ми на наказателни санкции, 

подминаване на нуждите на 
по-бедните страни, доми-
нирането на Запада в меж-
дународните организации: 
ООН, Международния ва-
лутен фонд, Световната бан-
ка и др.

„Обективната необходи-
мост от организации като 
БРИКС никога не е била 
по-голяма“, казва бившият 
министър на търговията на 
РЮА Роб Дейвис, който по-
могна за влизането на стра-
ната си в блока през 2010 г.

Погледнато реално, в 
страните от БРИКС  

живее около 40% от 
населението на света и те 
разполагат с една четвърт 

от глобалния БВП
„Пълноправното член-

ство в групата на нововъз-
никващите световни ико-
номики представлява исто-
рическо събитие и страте-
гически успех за външна-
та политика на Ислямска-
та република“, написа в со-
циалната мрежа Екс (по-ра-
но Туитър) политическият 
съветник на иранския пре-
зидент Ебрахим Раиси, Мо-
хамед Джамшиди. Приема-
нето на Етиопия в БРИКС 
е „връхна точка“ за втора-
та по население страна в 
Африка, заяви етиопският 
премиер Абий Ахмед. Пре-
зидентът на Обединените 
арабски емирства Мохамед 
бин Зайед ал Нахаян оце-
ни високо приемането на 
страната си в БРИКС и я 
определи като „важна ор-
ганизация“.

„Разширяването ще даде 
нов импулс на механизма 
за сътрудничество на бло-
ка“, отбеляза Си Дзинпин. 

О
плащането се извършвало 
в бриксове...

Вероятно същите първи 
ще се наредят на опашка 
пред банките, когато новата 
валута стане факт. Доларът 
започна да пада, никой не 
би могъл да предвиди бъ-
дещето на еврото, незнайно 
как обаче всички се оказ-
ват специалисти по прова-
ла на валутата на БРИКС.

Така или иначе вече е 
приета резолюция, която да 
проучи в бъдеще създаване-
то на „нова валута за взаим-
ни разплащания“. Дотогава 
държавите от БРИКС дадо-
ха задача на своите минис-
терства на финансите и цен-
трални банки да разгледат 
възможността за пускане на 
инструменти и платформи 
за разплащане, основани на 
националните валути.

Не на последно място – 
помощта за  

изолираните страни
Китайският президент 

Си Дзинпин се ангажира 
да подкрепя Куба в защи-
тата на националния й су-
веренитет, противопоставя-
нето на чуждестранна на-
меса и на икономическата 
блокада на САЩ, и заяви, 
че ще разшири стратегиче-
ската координация с Хава-
на. „Пекин ще прави всич-
ко възможно да оказва под-
крепа за икономическото 
и социалното й развитие“, 
е заявил Си на срещата с 
кубинския си колега Мигел 
Диас-Канел в рамките на 
форума на БРИКС.

От години вече Китай 
помага на африканските 
държави да намалят външ-
ния си дълг, да се откриват 
нови работни места, така че 
не бива да се учудваме, че 
фокусът се измества и към 
Латинска Америка.

Очертава се нов свето-
вен ред, където срещу до-
сегашните велики сили се 
изправя достоен съперник. 
Засега те гледат на него не-
сериозно, като на джудже. 
Но историята ни учи, че ни-
кога не бива да се подценя-
ва противника, защото то-
гава се допускат най-много 
грешки. А в последно време 
Западът започна да ги пра-
ви една след друга. Предсто-
ят интересни и любопитни 
времена на световната по-
литическа сцена. 

Вероятно скоро ще раз-
берем на какво наистина е 
способна организация като 
БРИКС. Дано не се окаже 
поредната напразна надеж-
да за бедните страни...

Таня ГЛухчева

присъединяването си към 
БРИКС Аржентина ще иг-
рае ролята на важен парт-
ньор и потенциален брокер 
за постигането на консен-
сус между другите държави 
в блока, добави Фернадес. 
Дали ще бъде така – пред-
стои да видим.

Разбира се, не бива да за-
бравяме, че исторически не 
е съществувал съюз, къде-
то всичките територии ви-
наги да са били единодуш-
ни. Затова не бива да „от-
писваме“ БРИКС. Все пак и 
в ЕС и дори в самите Щати 
има разногласия, а се нами-
рат в рамките на един кон-
тинент, та какво остава за 
международна формация?

Дедоларизация и 
създаване  

на обща валута
Идеята сама по себе си 

не е лоша. Напротив, по то-
зи начин на САЩ ще им 
се покаже за пореден път, 
че не са господар на све-
та и доларът не е най-до-
брото разплащателно сред-
ство. Да не забравяме, че 
все пак и ЕС има собст-
вена валута. Защо тогава 
БРИКС да няма? 

Тук отново ставаме сви-
детели на двойните стан-
дарти, където на едни им 
е позволено, защото... ами, 
просто защото са те и никой 
не може да им каже „не“, а 
пък другите – „за какви се 
мислят?!“. 

Дори още отсега закле-
тите евроатлантици се ше-
гуват по социалните мре-
жи как си били харесали 
някъде имоти, но нямало 
как да си ги купят, защо-
то разполагали с долари, а 

И допълни, че „това разши-
ряване отрази решимост-
та на БРИКС да постигне 
единство и сътрудничество“.

„Ще останем отворени за 
нови кандидати“, пък обе-
ща Лула на пресконферен-
ция в Йоханесбург.

Пречките пред 
реализирането  

на идеята
Амбициите на блока да 

се превърне в световен по-
литически и икономиче-
ски играч от доста време 
насам биват осуетявани от 
вътрешни разделения и лип-
са на последователни въз-
гледи. Китай продължава 
бързото си икономическо 
развитие благодарение на 
своя социализъм с китайски 
характеристики. От друга 
страна обаче, Русия е изпра-
вена пред изолация заради 
войната с Украйна. Брази-
лия държеше Аржентина да 
бъде приета, но какво мо-
же да допринесе Буенос Ай-
рес към блока? Според ана-
лизатори в края на година-
та инфлацията ще достигне 
190%, а бедността е по-ви-
сока от всякога.

С поканата за членство 
в блока на развиващите се 
държави БРИКС пред Ар-
жентина се открива един 
„нов сценарий“, заяви ар-
жентинският президент Ал-
берто Фернандес. „Отваря-
ме за себе си нови възмож-
ности чрез присъединява-
не към нови пазари, кон-
солидиране на съществу-
ващи пазари, увеличава-
не на чуждестранните ин-
вестиции, създаване на ра-
ботни места и увеличаване 
на износа“, каза той. Чрез 

Равносметката след срещата  
на върха на БРИКС

Нови членове, дедоларизация, нова валута и нов световен ред  
са сред нещата, които ни очакват
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Преди малко повече от четири десетилетия, през 
март 1974 г., при сондаж за артезиански кладенец в 
района на планината Лишан работниците попадат на 
находка, която скоро се превръща в истинска сензация. 
Възвишенията в склоновете на планината Лишан се 
оказват огромни надгробни могили, предназначени за 
гробница на Цин Шъхуан – императора, който обединява 
враждуващите китайски племена и поставя началото  
на великата китайска империя. 

заБележИтелноСтИ

рез последните 40 годи-
ни, в резултат на актив-
на работа, китайските ар-
хеолози са открили огро-
мен комплекс с подзем-

ни помещения, които са разполо-
жени на територия от повече от  

50 квадратни  километра.
От досега откритите части на 

комплекса става ясно, че освен 
гробницата на императора, заед-
но с него са погребани хиляди те-
ракотени фигури – една истинска 
армия, която е трябвало да служи 

П

Теракотените войни на император Цин Шъхуан 

на повелителя си и в задгробния 
живот. 

А самата армия си струва да бъ-
де видяна. Ансамбълът от терако-
тени статуи на 8101 войни и поло-
вина, заедно с каляските и конете, 
е в реален размер и е изработен от 
печена глина. Височината на вой-
ните варира от 185 см до 209,77 см. 
Намира се до земна могила, която 
представлява 76 метра висока пре-
сечена пирамида с обща площ от 
350 кв. м. Смята се, че е построе-
на около 240 г. пр. н. е.

За изграждането на теракоте-
ната армия първият китайски им-
ператор – Цин Шъхуан, използвал 
огромни финансови и човешки ре-
сурси. Всяка статуя е различна от 
другите по ръст, облекло и дори 
размер на обувките. Строителите в 
обекта наброявали над 700 хиляди 
души, времето за строителството е 
около 40 години. Но до смъртта на 
императора обединител гробница-
та още не е построена.

Част от комплекса около Мавзо-
лея на император Цин Шъхуан, тя 
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е една от главните забележително-
сти на Китай, включена в Списъка 
на световното културно и природ-
но наследство на ЮНЕСКО. 

Теракотената армия е абсолют-
на сензация – хилядите фигури на 
войни и коне в естествена големи-
на са заровени през 210 г. пр. н. е. 
като „призрачна армия”, която да 

брани гробницата на Първия им-
ператор. За нея не се споменава в 
нито един исторически източник 
и веднага след като е заровена, тя 
е забравена за цели 2000 години.

Император Цин Шъхуан обеди-
нил Китай и построил Великата 
китайска стена, като превръща ог-
ромната територия от враждуващи 

толкова много? Защо са в естест-
вена големина? Защо са от изпече-
на глина? Толкова много въпроси...

Въпросите около армията на 
императора обединител са мно-
го и тепърва някои от тях ще на-
мерят решение. Но фактът е факт 
– тази огромна скулптурна група, 
която поразява човешкото въоб-
ражение, е може би най-големият  
артефакт в 50-вековната история 
на Китай.

царства в сърцевината на днешна-
та единна държава. Още по-уди-
вително е, че всичко се случва за 
по-малко от десет години (230 – 221 
г. пр. н. е.) – десетилетието, което 
според мнозина е най-значимото в 
хилядолетната китайска история. 

Огромната гробна могила на 
Първия император крие цял един 
призрачен свят от воини, слуги и 
артисти, облечени в доспехи, както 
и бронзови колесници, застинали 

преди повече от две хилядолетия. 
През 2001 г. археолозите откри-

ват 46 бронзови птици – лебеди, ча-
пли и гъски – разположени около 
канал, който вероятно е бил под-
земен поток. Пазят ги 15 теракоте-
ни статуи. Цялата сцена пресъзда-
ва „райска градина”. Може би ня-
кой ден, когато могилата бъде раз-
копана изцяло, легендарните й съ-
кровища ще излязат на бял свят и 
ще бъдем свидетели на нови уди-
вителни открития. 

Теракотената армия, пазител-
ка на гробницата, е единствено по 
рода си произведение. Днес хиля-
да от глинените воини са изложе-
ни заедно с други находки от мо-
гилата в специален музей и всяка 
година привличат два милиона ту-
ристи от цял свят.

Докато човек наблюдава войни-
ците подредени в правилни колони, 
със спокойните изражения, те му 
се струват почти загадъчни. Защо 
са толкова реалистични? Защо са 
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Много туристи посещават Тибет всяка година, тъй като той 
е известен със своите уникални религиозни и архитектурни 
паметници. Тук се намира първият дворец в Тибет, който днес 
е превърнат в манастир. Името му буквално се превежда като 
светия дворец на майката и сина. 

ова е една от най-стари-
те сгради в Тибет, защо-
то е построена преди бли-
зо 2000 години на брега 
на река Ярлун. Древната 
постройка се намира на 

192 километра от столицата Лхаса. 
Според вярванията на местни-

те жители този манастир е пър-
вата построена сграда на терито-
рията на Тибет. Тя е издигната ка-
то дворец за първия тибетски крал 
Нятри Ценпо, който слязъл от не-
бето. През вековете храмът е бил 
седалище на много други владете-
ли в региона.

Юмбулаган се превръща в бу-
дистки храм по време на петия Да-
лай лама Лосан Гяцо, известен ка-
то „Великия пети“. Той е живял от 
1617 до 1682 г. и е първият духовен 
лидер, който успява да упражнява 
и ефективна светска власт. През 
този период успял да обедини Ти-
бет след продължителен период на 
граждански войни. Като независим 
държавник той установил също ди-
пломатически отношения с Китай 
и се срещнал с много европейски 
изследователи.

 Лосан Гяцо подарява антич-
ния дворец на най-влиятелната и 
най-многобройна будистка шко-
ла в Тибет – Гелугпа. Тя е осно-
вана от тибетския религиозен во-
дач и философ Дже Цонкапа (1357 
– 1419) и неговото учение се осно-
вава на „Трите основни аспекта на 
пътя“ – състрадание, вникване в 
мъдростта и себеотрицание. С тях-
на помощ човек може да достигне 

Т

Манастирът Юмбулаган –  
една от най-старите сгради в Тибет

На приземния етаж в храма е 
разположен „Дворецът на древните 
тибетски крале“. В средата на за-
лата са поставени статуи на Буда 
и на древния местен крал Нятри 
Ценпо. Покрай стените са нареде-
ни статуи на други владетели и на 
висши лидери в региона.

На първия етаж в сградата има 

създават ранната история на Тибет. 
Най-известните сред тях са тези, 
които разказват за първия местен 
владетел, архитектурата и обработ-
ването на земята в Тибет.

Зад триетажната сграда е раз-
положена висока наблюдателна ку-
ла, която разкрива обширна глед-
ка към долината. В близост до бу-
дисткия храм има и постоянно те-
чащ извор, за който местните жи-
тели вярват, че водата му може да 
излекува всяка болест. Затова все-
ки поклонник след молитва в Юм-
булаган отива да пие от извора.

До древната сграда се намира и 
първата обработваема нива в Ти-
бет. От нея и до днес фермерите 
вземат пръст, за да поръсят собст-
вените си полета за добра реколта.

Най-високата точка на манасти-
ра Юмбулаган е кулата, която днес 
е отворена за обществени посеще-
ния. Гледката от нея към долина-
та е в действителност нещо неве-
роятно. В древността тази кула на 
Юмбулаган е служела като наблю-
дателница и място за духовно уса-
мотяване.

статуя на Авалокитешвара, който 
се смята за закрилник на Тибет. 
До него се намира статуя на Сид-
харта Гаутама Буда, поставил нача-
лото на будизма. На третия етаж е 
спалнята на тибетския духовен во-
дач Далай лама.

Стените в сградата са изрисува-
ни с красиви стенописи, които пре- 

просветление и нирвана в насто-
ящия си живот. Една от основни-
те характеристики на Гелугпа е да 
учи хората на външно спокойствие 
и самоконтрол. 

Религиозното здание Юмбулаган 
е разделено на две части. Предна-
та част е триетажна сграда, която 
е разрушена до първия етаж през 
шейсетте години на миналия век. 
Седем години по-късно конструк-
цията е реставрирана.
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услуги

здРаве

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

продължение на 
пет години 72-го-
дишният пенси-
онер Аблиз Бау-
дун е бил с пер-
де (катаракта) на 

лявото око. На него му е 
било трудно да чете и да 
се грижи за кайсиевата си 
градина.

Катарактата е състояние, 
което се характеризира със 
замъгляване на лещата на 
окото и води до намалява-
не и дори загуба на зрение-
то, ако не се лекува. След 
операция, която продължи-
ла по-малко от 20 минути 
и е извършена в специал-
ния хирургически влак след 
началото на юни т. г., зре-
нието на Аблиз вече е въз-
становено. „Сега дори мо-
га да видя ясно тънките ли-
нии по листата на растени-
ята“, казва той в интервю за 
„Чайна дейли“. Аблиз Бау-
дун е един от 903-мата па-
циенти с катаракта в Баян- 
гол – монголската авто-
номна префектура в юго-
източната част на Синдзян, 

ивовлякът е 
растение, кое-
то се счита за 
бурен от пове-
чето хора, но 
всъщност то 

е много полезна билка. Тя 
е позната на китайците от 
дълбока древност. В различ-
ните райони на страната я 
наричат по различен начин: 
в Гансу „свинско шкембе“, 
в Джъдзян и Юннан „жа-
бешка трева“, във Фудзиен 
„трева-лъжица“, в Цинхай 
„свински уши“ и т. н.

Според традиционна-
та китайска медицина жи-
вовлякът помага при сто-
машни проблеми, дейст-
ва диуретично, премахва 
отоците. Твърди се, че ча-
ят от тази билка понижа-
ва нивата на липидите в 
кръвта и кръвното наляга-
не, облекчава възпаления-
та, стимулира уринирането, 
охлажда кръвта, неутрали-
зира действието на отрови-
те, отстранява натрупаната 
горещина в пикочния ме-
хур, спира кръвотечения-
та, отстранява горещината 
в черния дроб и подобрява 
зрението, лекува възпалено 
гърло, абсцеси.

В нашата народна ме-
дицина живовлякът е по-
пулярно средство срещу 
различни кожни раздраз-
нения, като ухапвания от 
насекоми и змии, обриви. 

дравните власти 
в Пекин старти-
раха публично 
обсъждане на 
набор от проб-
ни мерки, насо-

чени към регулиране на 
онлайн диагностиката и 
лечението. Те изискват 
медицинските институ-
ции да засилят контро-
ла върху изписването на 
лекарства и да забранят 
използването на изкуст-
вен интелект за автома-
тично изписване на ре-
цепти.

Въз основа на проб-
ните мерки лечебните 
заведения ще извършват 
поименно сертифицира-
не на лекарите, който из-
вършват онлайн меди-
цински услуги. Те тряб-
ва да получат съответ-
ната квалификация, как-
то и да притежават по-
вече от три години не-
зависим клиничен стаж 
и съгласие от техните 
регистрирани лечебни  
заведения. 

Предвижда се забра-
на други лица или из-
куствен интелект да бъ-
дат използвани неправо-
мерно или да заместват 

лекар при предоставяне 
на диагностични и лечеб-
ни услуги.

Освен това онлайн 
диагностиката и лече-
нието трябва да се осъ-
ществяват с реално име. 

Това означава, че па-
циентите ще бъдат за-
дължени да използват ис-
тинската си самоличност 
и медицински досие- 
та преди да получат он-
лайн услуги.

Общинската здравна 
комисия в Пекин ще съз-
даде платформа за над-
зор на медицинските ин-
ституции, които извърш-
ват интернет диагности-
ка и лечение. Те ще тряб-
ва да качват и актуали-
зират съответната ин-
формация за практика-
та своевременно и да бъ-
дат подложени на регу-
лярен контрол.

Според доклад за ди-
гитализацията в Китай, 
публикуван през месец 
май т. г., до октомври 
2022 г. в цялата страна са 
създадени повече от 2700 
интернет болници, пре-
доставящи онлайн меди-
цински услуги на повече 
от 25,9 милиона души.

В

Ж
З

Мобилна болница 
помага на пациентите 
да виждат по-ясно

Благодарение на антибак-
териалните му и противо-
възпалителни свойства той 
е ефикасно средство за за-
растване на рани. Компре-
сите от чай от живовляк об-
лекчават сърбежа след ухап-
ване от комари. Накълца-
ните или настъргани листа 
от живовляк също успокоя-
ват кожните раздразнения.

Освен като билка, жи-
вовлякът се използва и в 
кухнята, въпреки че листата 
му са леко горчиви на вкус.

Изследванията на учени-
те показват, че листата на 
това растение са богати на 
витамините С, А и К, съ-
държат големи количества 
дъбилни вещества, фибри и 
полизахариди. Техните про-
учвания също доказват, че 
листата на живовляка съ-
държат вещества, които 
имат противовъзпалително 

действие. Сокът им убива 
болестотворните микроби, 
чисти гнойните секрети, по-
мага за бързото зарастване 
на раните.

Живовлякът е полезен 
както при диария, така и 
при запек.

Народната медицина го 
препоръчва и при възпале-
ни пикочен мехур и венци, 
разширени вени, кръвохра-
чене, киселини в стомаха, 
оригване, чернодробни за-
болявания, газове. Препо-
ръчва се при гъбични забо-
лявания прясно счуканите 
листа да се поставят между 
пръстите на краката и ръ-
цете и дори в областта на 
слабините.

Жабуренето с отвара 
или сок от живовляк ук-
репва венците, облекчава 
зъбобола, а гаргарата успо-
коява възпаленото гърло.

по здравеопазване. 
„Поради слабата осведо-

меност за състоянието, лип-
сата на подходящи здравни 
услуги в близост и финансо-
ви опасения относно разхо-
дите по операцията, много 
пациенти отлагат медицин-
ската намеса толкова дълго, 
че катарактата им е в мно-
го напреднал стадий“, казва 
за „Чайна дейли“ Уан Юе-
джън, служител на Центъ-
ра, който отговаря за влака. 

„Над 80% от нашите па-
циенти са на 60 или пове-
че години. Най-възраст- 
ният е 92-годишен, а най- 
младият – 38.“

Хирургичното отделение 
е оборудвано с най-модер-
ните стерилизатори, микро-
скопи и апаратура за раз-
лични изследвания. „В със-
тояние сме да измерваме 
лещите по-прецизно и да 

гарантираме, че пациенти-
те са с по-добро зрение след 
операцията“, обяснява Уан 
Юеджън.

Фън Дзин, офталмолог 
от пекинската болница „Ча-
оян“, споделя, че при по-
следната мисия на влака 
благодарение на оборудва-
нето са намалили дължи-
ната на необходимия раз-
рез от 3 мм на 2,8 мм. „То-
ва означава, че пациенти-
те могат да се възстановят 
по-бързо след операцията“, 
добавя тя.

Първата операция на 
екипа е извършена на 17 
май т. г. и до момента са 
помогнали на над 900 па-
циенти. До приключване-
то на мисията им в Синд-
зян се очаква да направят 
около 1000 операции. След 
това ще продължат в про-
винциите Шанси и Гуандун.

които са възвърнали зре-
нието си благодарение на 
Lifeline Express – влак, пре-
върнат в мобилна болница, 
който предлага безплатни 
операции на хора с финан-
сови затруднения. Проек-
тът стартира през 1997 г. в 
Хонконг и към днешна да-
та има четири модернизи-
рани влака, които достигат 
до 28 провинции в страна-
та, както и до четири дър-
жави в инициативата „Един 
пояс, един път“.

Около 220 000 души са 

възстановили зрението си 
благодарение на китайска-
та фондация Lifeline Express. 
Влакът, в който е опериран 
Аблиз, е подарен от неф-
тения гигант „Синопек“ 
през 2004 г. Той пристиг-
на в град Корла на 7 май 
т. г. с петима опитни оч-
ни хирурзи от пекинската 
болница „Чаоян“ към Сто-
личния медицински универ-
ситет и с двама служители 
от Центъра за междунаро-
ден обмен и сътрудничест-
во на Държавната комисия 

Лечебните свойства  
на билката живовляк
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СъдБИ

Ерик СолхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

От известно време футболното първенство 
между села в окръг Жондзян, провинция Гуейджоу, е 
особено популярно по интернет. Организаторите 
му го наричат „селска суперлига“ и това лято 
то събра 20 отбора и хиляди зрители, които 
посещават мачовете под открито небе.

леновете на от-
борите са хора с  
най-различни про-
фесии – продава-
чи на риба и ме-
со, багеристи, учи-

тели, държавни служители 
и каквото друго се сетите. 
Зрителите са не по-малко 
колоритни и са от деца на 
пет-шест години до баби и 
дядовци на шестдесет-се-
демдесет, облечени в тра-
диционни носии. За тях фут-
болните умения на хората 
на терена не са важни, а 
споделената радост от иг-
рата.

Вечер летните темпера-
тури на открито в Жондзян 
продължават да са около 30 
градуса, а в местата, където 
се играят мачовете, е дори 
по-горещо. 

Всеки път, когато настъ-
пи полувремето или след 
края на срещите, има под-
гряващи събития, организи-
рани от мяоските и дунски-
те села, в които хора от те-
зи етноси, облечени в тра-
диционни носии, пеят, тан-
цуват, свирят, показват раз-
лични умения, а прекият им 
контакт с публиката създа-
ва неповторима атмосфера. 
„Обикновено съм тук през 
почивните дни, атмосфера-
та е страхотна“, споделя ед-
на от редовните зрителки 
на мачовете. 

Сезонът в „Селската су-
перлига“ продължава от сре-
дата на май до август. Ма- 
човете се играят обикнове-
но в събота вечер, благода-
рение на което има много 
публика, включително хора 
извън провинцията.

Футболът става популя-
рен сред мяосците и дун-
ците в планинските села на 
Жондзян още от 40-те годи-
ни на миналия век и днес 

Ч

„Селска суперлига“ по футбол в Гуейджоу 
плени феновете на този спорт

който носи интересното име 
„Весели мъже“, футболът е 
тяхното наследство.

Тази година най-голе- 
мият сингапурски вестник, 
излизащ на китайски, Straits 
Times, публикува материал, 
озаглавен „Селският футбол 

всяко от тях си има собст-
вен отбор, всички 14 фут-
болни игрища пък са посто-
янно отворени за безплат-
но ползване от любители-
те на този спорт.

През 2020 г. Жондзян, 
последният окръг в Китай, 
който покрива критериите 
за избавяне от бедността, 
започва да планира съжи-
вяване на селските райони. 
Управителят му Сю Бо каз-
ва, че именно футболната 
култура, вкоренена в насе-
лението от близо осем де-
сетилетия, се е превърна-
ла в най-уникалната точка 
на пробив. „При общо на-
селение от 385 000 души, 
близо 50 000 могат и оби-
чат да играят футбол. На-
дяваме се също така да из-
ползваме „Селската супер-
лига“ като възможност за 
по-добро популяризиране 

етнически малцинства.
Спортни звезди от стра-

ната и чужбина, сред които 
Майкъл Оуен, се включи-
ха в социалните мрежи, за 
да поздравят „Селската су-
перлига“ за това, което пра-
ви, а футболната треска в 
Жондзян достигна пика си 
по време на големия финал 
на 29 юли. Трите най-добри 
отбора пък получиха като 
награди крави, свине и овце.

Пенсионерката Лян Ай-
джън, която ръководи ма-
жоретките на едно от се-
лата в суперлигата, казва, 
че духът на футбола е „по-
жив от всякога“ в Жондзян, 
а момчета играят „на всеки 
ъгъл и всяка уличка“. Спо-
ред нея селото й „наистина 
се е обединило“, за да под-
крепи играчите, като е ор-
ганизирало представления 
и е приготвило специали-
тети, на която зрителите да 
се насладят.

За да помогне на местни-
те жители да се възползват 
от туристическия бум, уп-
равата на окръга е постави-
ла 2000 временни безплат-
ни сергии около стадиона, 
на които жителите прода-
ват местни специалитети.

Друг сингапурски вест-
ник – „Лиенхъ дзаобао“, 
също обърна внимание на 
„Селската суперлига“ в Гу-
ейджоу, като написа: „Же-
гата все още е в ход“. 

Цитирайки китайски из-
точници, в материала се по-
сочва, че събитията около 
„Селската суперлига“ мо-
же най-сетне да доведат 
до реформи във футбола в 
страната, който перманент-
но е в центъра на коруп-
ционни скандали, а мъж-
кият национален отбор от 
години е в застой. Първен-
ството в Жондзян, което за-
почна да се организира в 
средата на май тази годи-
на, не само събуди страст-
та на много китайци към 
футбола, но много фено-
ве вярват, че успешното 
развитие на масовия фут-
бол може до известна сте-
пен да наложи реформа на 
професионалния. В статия- 
та на „Лиенхъ дзаобао“ се 
казва, че „Селската суперли-
га“ е разпалила отново ен-
тусиазма на много китай-
ци към футбола.

Уан Ли от град Гуей-
ян идва да гледа мачове от 
„Селската суперлига“ за чет-
върти път и споделя, че те 
наистина са съживяване-
то на района и развитие-
то на местния туризъм, зат-
върждавайки резултатите от 
политиката за намаляване-
то на бедността.

Според статистически 
данни, откакто се провежда 
„Селската суперлига“, до 23 
юли окръг Жондзян е при-
влякъл повече от 2,5 мили-
она туристи, а общите при-
ходи от туризъм са надхвър-
лили 2,8 милиарда юана.

на нашия край“, казва той.
Когато играта прекъсне 

и футболистите напуснат те-
рена за почивка, на него се 
втурват деца, а понякога и 
възрастни, които ритат на 
воля и се забавляват. И как-
то казва Ян Бин от отбора, 

„лодката на живота“
Тази година 13-годишно момиче от 
Бангладеш на име Алифа Чин, стана 
първото „бебе на мира“, което се роди 
на борда на китайски медицински 
кораб. През 2010 г., когато корабът 
посети Бангладеш, бременна жена с 
тежко сърдечно заболяване беше на 
път да роди. Военноморската болница 
в Бангладеш спешно се обърна 
за помощ към специалистите на 
китайския медицински кораб. Отличните 
умения и безкористната помощ на 
китайския медицински кораб трогнали 
семейството и те кръстили детето 
си „Чин“, което означава „Китай“ на 
бенгалски.
От 2008 г. досега медицинският кораб 
на Китай е изпълнил 9 мисии, посетил е 
над 40 страни и е предоставил здравни 
услуги на повече от 250 000 души. Сред 
тях са и 9 „бебета на мира“, появили се 
на бял свят именно на неговия борд.

предизвиква туристическа 
треска в един тих китайски 
окръг“. В него се казва, че 
селата в окръг Жондзян 
обикновено са известни с 
дините си, но през послед-
ните два месеца футболно-
то им първенство привлича 

вниманието на цялата стра-
на и е довело до безпреце-
дентна вълна от туристи. 

Само през месец май 
един милион души от ця-
лата страна са посетили 
Жондзян, за да наблюдават 
мачове от „Селската супер-
лига“, пише изданието и до-
бавя, че по-рано видеокли-
пове от турнира и изпъл-
нения на местни футболи-
сти са станали изключител-
но популярни в социални-
те мрежи. Според местното 
бюро по туризъм мачове-
те на селските отбори имат 
впечатляващите над 20 ми-
лиарда гледания онлайн от 
началото на първенството 
на 12 май. И всичко това се 
отразява благоприятно на 
икономиката на Жондзян, 
тъй като туристите отсядат 
в местни хотели и къщи 
за гости, пазаруват мест-
ни специалитети, запозна-
ват се с местната култура, 
общувайки с етносите в ок-
ръга. Около 85% от населе-
нието на Жондзян се със-
тои от представители на 15 
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рез първата по-
ловина на годи-
ната потребле-
нието на злат-
ни бижута в Ки-
тай е достигнало 

368,26 тона, което е с 14,82% 
повече на годишна база, а 
на златни кюлчета и моне-
ти – 146,31 тона, или увели-
чение от 30,12%. 

Отговорникът на Ки-
тайската асоциация за зла-
тото каза, че от гледна точ-
ка на продуктовите катего-
рии потребителите проявя-
ват най-голям интерес към 
по-леките златни бижута 

ровинция Юн-
нан в Югозапа-
ден Китай е ва-
жен произво-
дител на цве-
тя благодарение 

на уникалните природни и 
климатични условия. Там 
през цялата година се про-
извеждат цветя, които кра-
сят домовете из цялата стра-
на, а и не само. Днес техно-
логичният напредък вдъхва 
нов живот на производство-
то на цветя в провинцията. 
Модерните селскостопан-
ски съоръжения позволя-
ват прецизен контрол вър-
ху цъфтежа, а усъвършен-
стваната логистика на дос-
тавките за студена верига 
може да позволи на потре-
бителите на хиляди кило-
метри да получат букети, 
прясно отрязани от расте-
нията в рамките на 48 часа.

Юннан е изградил ця-
лостна индустриална вери-
га в сектора за цветя, вклю-
чително огромен пазар за 
търговия с цветя и система 
за дистрибуция, които об-
служват не само Китай, но 
и повечето страни от Азия. 
Провинцията произвежда 18 
милиарда стръка цветя го-
дишно и е на първо място 
в Китай по производство и 
продажби на цветя за 28 по-
следователни години.

Безкрайни редове от 
рози растат в демонстра-
ционна градина за модер-
но отглеждане на цветя в 

П
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Защо потреблението на 
злато в Китай  
се увеличава

Технологии и иновации в производството  
на цветя в Юннан и нови системи за дистрибуция

Според последни данни на Китайската асоциация за златото 
потреблението на злато в страната през първата половина на 
тази година е достигнало 554,88 тона, което е увеличение от 
16,37% спрямо същия период на миналата година. Китайската 
икономика се възстановява постепенно, а наред с това и 
общото потребление на злато показва бърза възходяща 
тенденция.

заради цената. В същото 
време те са все по-склонни 
да купуват по-старинни мо-
дели и бижута от по-твър-
до злато.

Благодарение на устой-
чивия и стабилен растеж 
на доходите на китайците 
и растящото търсене, ин-
вестициите и потребление-
то на злато продължиха да 
се увеличават бързо.

Гао Уей, мениджър на 
отдела за рафиниране и тър-
говия на компанията „Джа-
одзин“, каза, че икономи-
ческото възстановяване на 
Китай и продължаващото 

изкупуване на злато от цен-
тралната банка са предос-
тавили благоприятни усло-
вия за значителния растеж 
на потреблението. „Тъй ка-
то икономическата ситуа-
ция в страната продължа-
ва да се подобрява, покупа-
телната способност на хора-
та постепенно расте, кое-
то допълнително повишава 
търсенето на злато и други 
бижута. В допълнение хе-
джирането също стимули-
ра потреблението на инвес-
тиционни златни кюлчета.

Трябва да се отбележи, 
че производство на злато в 

Китай също показва тенден-
ция на растеж през първата 
половина на годината. През 
първите шест месеца в стра-
ната необработеното злато 
достигна 178,598 тона, кое-
то е увеличение с 3,911 то-
на в сравнение със същия 
период на 2022 г. и с 2,24 % 
на годишна база.

Представител на Ки-
тайската асоциация за зла-
тото каза, че през първата 
половина на годината про-
изводството на компаниите 
в сектора в цялата страна 
се е върнало към нормал-
ното. „Всички големи мини  

са възобновили работа, а 
производственият капаци-
тет се е върнал на нивото 
отпреди епидемията“, под-
черта той. „По-големите 
компании активно насър-
чават сливанията и придо-
биванията на ресурси. Ви-
сококачествените златни 
ресурси се концентрират, а 
производството на мините 
е оптимизирано.“

Експертите прогнозират 
производството и потреб-
лението на злато през вто-
рата половина на годината 
да продължат да се увели-
чават, както и цената му.

Кунмин, столицата на про-
винция Юннан. Масивните 
оранжерии тук имат слож-
ни мрежи от тръби и обо-
рудване. Лиу Дзинлон, опе-
ративен директор на дъщер-
но дружество на „Юнтиен-
хуа“, представя една от на-
поителните тръби на съоръ-
жението, която е дълга над 
100 метра и може да захран-
ва цветята със смес от вода 
и тор от повече от 500 от-
делни възела едновременно.

„Ние събираме данни за 
околната среда и информа-
ция за растежа на цветята, 
като използваме сензори, 
инсталирани в оранжери-
ите, които след това ръко-
водят интегрирана система 
за вода и тор. В оранжерии-
те има много други високи 
технологии, включително 

регулируеми покривни па-
нели, които могат да кон-
тролират интензитета на ос-
ветлението, филтри за ди-
фузна светлина, устойчиви 
на гниене кокосови стър-
готини за отглеждане без 
почва и нагревателни тръ-
би, които могат да регули-
рат вътрешната температу-
ра и влажността.“

Лиу пояснява, че ком-
панията произвежда сел-
скостопански продукти с 
индустриализиран подход, 
използвайки компютри за 
високо прецизен контрол 
върху оранжерийната сре-
да, за да постигне автома-
тизирано и интелигентно 
производство. Това им поз-
волява да отглежда расте-
ния при оптимални усло-
вия с по-малко енергия и 

торове, отбеляза той. На-
пример с настоящата сис-
тема ежедневното управле-
ние на водата и торовете за 
повече от 7 хектара цветя 
може да се извършва само 
от един човек. С използва-
нето на този подход качест-
вото и добивът на цветя са 
значително подобрени – на-
пример ако преди от едини-
ца площ са били събирани 
от 30 до 50 хиляди цветя, в 
момента добивът е достиг-
нал почти 140 хиляди стръ-
ка от същата площ.

Технологиите и иноваци-
ите в индустрията не спи-
рат само при производство-
то. Много нови методи и 
инструменти са интегрира-
ни и в пазарната част от 
сектора. В Международния 
търговски център за цветя 
в Кунмин ежедневно рабо-
тят повече от 1000 броке-
ри на цветя, които разчи-
тат до най-малките детайли 
качеството и характеристи-
ките на отделните партиди. 

Средно всеки 4 секунди 
тук се сключва една сдел-
ка. Оживената аукционна 
зала прилича изключител-
но много на площадка за 
търговия на фондова бор-
са. Около 5 до 6 милиона 
стръка цветя се предла-
гат на търг всеки ден, като 
стойността на трансакци-
ите надхвърля 4,5 милио- 
на юана (повече от 625 хи-
ляди щатски долара). Над 
3000 сорта цветя под около 

40 категории навлизат на 
вътрешния пазар и в пове-
че от 40 други страни и ре-
гиони, включително Тай-
ланд, Япония, Сингапур и 
Австралия.

Пазарът за цветя „Доу-
нан“ в Кунмин, където се 
намира и Международният 
търговски център за цветя, е 
сърцето на цветната индус-
трия в страната. През 2022 г.  
обемът на търговията там 
достигна близо 11 милиарда 
стръка цветя, с обща стой-
ност на трансакциите от 
над 12 милиарда юана. По-
не седем от всеки 10 стръка 
цветя на китайския пазар 
идват от пазара „Доунан“.

„В миналото поради не-
достатъчно развитата на-
земна логистична мрежа 
за студена верига 90 про-
цента от цветята бяха из-
пращани по въздух, което 
водеше със себе си високи 
логистични разходи, които 
повишиха цените на дребно 
на цветята“, каза Циен Чон- 
дзюн, изпълнителен прези-
дент на пазара. „Днес ве-
че 80 процента от достав-
ките се изпращат по земя, 
използвайки логистичната 
мрежа на студената верига.“ 
Взимайки предвид всички 
възможни начини на транс-
порт във вече развитата ло-
гистична мрежа на Кунмин, 
до 24 часа след като бъдат 
откъснати, цветята могат 
да достигнат до 146 големи 
града по целия свят.

Ерик СолхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

СъвРемИе
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винаги подканя клиентите 
си да пият бульона им, тъй 
като „дядо ми каза, че това 
е вкусът на дома“.

Днес в Тайпе спагетите в 
телешки бульон са предпо-
читана храна сред младите, 
работещите и туристите. А 
споменът за родния край и 
„вкусът на дома“ са част от 

изиграва роля идването на 
острова на огромен брой хо-
ра от континенталната част, 
за които тази храна е била 
обичайна.  

Според Ю Хуайдзън по 
онова време животът е бил 
много труден, дядо му е тряб-
вало да издържа семейство-
то си и „домашните спагети“ 

сключихме официален брак и бихме искали да 
информираме нашите приятели и роднини за 
това, а също и да оставим спомен за този 
важен ден в живота ни. Напоследък много 
младоженци съобщават, че са се оженили, като 
поместват обява във вестник. Този леко ретро 
начин за информиране стана популярен сред 
младите хора в Китай.

оБщеСтво

страницата подготви  
Красимира иваНова
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а 25 юли 29-го-
дишният Сун и 
приятелката му 
Ян, с която са 
заедно от три го-
дини, сключиха 

граждански брак, а съобще-
нието за това бе публику-
вано във вестник Shenzhen 
Evening News още същия 
ден. „Да съобщиш, че си 
се оженил във вестник, е 
вид романтика, която е ед-
новременно ретро и модер-
на, и е много дълбок спо-
мен“, обяснява Сун.

Публикуването на съоб-
щения за сключен брак във 
вестник не е новост. През 
миналото столетие зако- 

стария търгов-
ски център на 
район „Уанхуа“ 
в Тайпе има рес-
торант за спаге-
ти с телешко по 

шандунски. Той е създаден 
в далечната 1949 г. от вете-
ран от оттеглилата се на ос-
трова гоминданска армия, 
родом от Циндао. Ресторан-
тът работи и до днес, сто-
панисван от неговия внук.

След като пристига в 
Тайван с жена си и едва 
70 юана в джоба, Ю Син-
джъ започва да се препита-
ва, продавайки парен хляб, 
а с остатъците от тестото 
прави спагети. 

Неговият внук Ю Хуай-
дзън още си спомня разка-
зите на дядо си за това как 
варял бульон от останали 
по сергиите на пазара те-
лешки кости и приготвял 
в него спагетите. 

Повечето бивши ветера-
ни като дядо му се уста-
новили в Тайпе и отвори-
ли дребни бизнеси, концен-
трирани в района „Уанхуа“. 

С времето усърдната ра-
бота на Ю Синджъ започ-
нала да се изплаща, скром-
ният му бизнес му се раз-
раснал и през 70-те години 
той успял да отвори собст-
вен ресторант на улица 
„Кунмин“, в която продавал 

Сватбена ретро 
романтика за 
младите хора
в Китай

Ресторант „Старият Шандун“ в Тайпе 

нът за брака и системата 
за регистрация в Китай все 
още не бяха достатъчно съ-
вършени, а публикуването 
на съобщение във вестник 
имаше определена юриди-
ческа сила. Този начин бе 
популярен за известно вре-
ме в Китай. Много хора 
публикуваха своите сватбе-
ни съобщения, за да споде-
лят радостта си с близки 
и далечни приятели и род-
нини. В днешно време то-
зи старомоден начин отно-
во става популярен.

В очите на някои млади 
хора обявяването на нови-
ната, че са се оженили, във 
вестника е по-официално 

от социалните медии. Чън 
Сяою, която също е решила 
да публикува съобщение за 
сключен брак във вестник, 
казва, че обявеното  чер-
но на бяло е по-скоро като 
клетва, че двойката ще бъ-
де заедно завинаги. 

„Вестникът ще остане в 
архивите и хората ще мо-
гат да прочетат нашата лю-
бовна история, когато го 
прегледат след много го-
дини“, казва 28-годишна-
та Чън Сяою. Обявата за 
сключен брак във вестник 
не само е романтичен мо-
мент, но и вдъхновява мла-
дите хора да заживеят заед-
но със сърце и душа, също 

като по-възрастното поко-
ление. 

Този начин за съобщава-
не на радостното събитие 
предоставя много удобства 
на младите хора. Те могат 
да намерят Уичат акаунта 
на избрания от тях вестник, 
да посочат как биха искали 
да изглежда съобщението 
им, да извършат плащането 
онлайн и след това просто 
да изчакат да бъде пуснат 
съответният брой и да бъ-
де доставен до вратата им 
с куриер. Те могат също та-
ка да се свържат директно с 
местните медии чрез теле-
фонно обаждане и тексто-
во съобщение.

В момента все повече 
вестници започват да пуб-
ликуват обяви за склю-
чен брак. Когато на 6 юли 
Shenzhen Evening News стар-
тира тази услуга чрез Уичат 
акаунта си, получи повече 
от 800 запитвания същия 
ден, а след това стотици хо-
ра направиха резервации.

„Публикуването на съоб-
щение за сключен брак за 
нас не означава, че искаме 
целия свят да научи за то-
ва, а по-скоро да си дадем 
обещание за вярност. Надя-
ваме се, че по този начин 
ще можем да оставим сле-
да в тази забързана епоха“, 
казва Чън Сяою.

спагетите в телешки бульон. 
Заради силния акцент от 
родния си край, който за-
пазил до края на своя жи-
вот, редовните му клиенти 
го наричали „стария Шан-
дун“. Оттук дошло и име-
то на семейния ресторант.

Ю Хуайдзън продължа- 
ва да следва ценните съве-
ти на дядо си – да приготвя 
храната с истински материа- 
ли и с високи изисквания. 

„Лесно е да създадеш 
бизнес, но е трудно да го 
поддържаш. Надявам се, че 
ще успея да следвам и пре-
дам и след мен предприе- 
маческия дух на дядо ми“, 
казва той.

В Тайпе има много заве-
дения и подобни на ресто-
ранти, в които се предлагат 

спагети с най-различни вку-
сове. На улица „Тайюен“ на-
пример те са повече от де-
сет и са част от екзотичния 
пейзаж на града. Ресторан-
тът на Ю обаче е доайенът 
сред тях, станал свидетел на 
популяризирането на това 
обичано от всички ястие в 
Източна Азия.

В миналото основната 
храна на тайванците е би-
ла оризът, а не спагетите. 
За произхода на местните 
спагети в телешки бульон 
се разказват няколко исто-
рии. Едната гласи, че след 
1949 г. заради недостига на 
хранителни продукти остро-
вът започва да внася голя-
мо количество пшеница и 
телешко месо. Освен това 
за разпространението им 

се оказали най-простият на-
чин за това. 

Същевременно държали 
жив спомен за родния край. 
„Храната е онова нещо, кое-
то може да стопли душата 
на човек“, казва той.

Освен спагетите с те-
лешко, ресторантът пред-
лага също и ръчно пригот-
вени пелмени по домаш-
на рецепта, а Ю Хуайдзън 

колективната памет на тай-
ванците. „Репутацията е важ- 
на, но вкусът е по-важен. 
Познатият вкус може най-
добре да събуди чувства-
та в сърцето на човек. Ще 
направя всичко възможно 
„Старият Шандун“ да про-
дължи и след мен“, катего-
ричен е Ю Хуайдзън. 
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Футболен отбор за момичета тренира дрибъл в основно 
училище в град Гудзянбаге, префектура хотан,  

в Синдзян-Уйгурския автономен регион

Двамата студенти от в университета „Дзинан“ Ян хайбин и Дън Синжуей счупиха 
предишния китайски студентски рекорд на 100 метра при мъжете, поставен  

през 2014 г. от легендарния китайския спринтьор Су Бинтиен

Ученички в Синдзян променят 
мисленето, че футболът не е за жени

Подобриха рекорда на легендарния 
китайски спринтьор Су Бинтиен

огато била мла-
да, учителката по 
физическо възпи-
тание Гуликиз 
Игарбейди е пре-
следвана в спорт-

ната си кариера от един въ-
прос: Кога момичетата ще 
могат да играят футбол тол-
кова свободно, колкото мом-
четата, в Синдзян? 

По време на колежан-
ските си дни Гуликиз се е 
мъчила да намери жени, с 
които да играе тази „мъж-
ка“ игра. Сега тя е на 46 
години и е треньор на фут-
болен отбор на девойки в 
средно училище в град Ба-
гъци, префектура Хотан. 
Отборът се състои от 27 
момичета, а има още мно-
го желаещи да се присъеди-
нят към него, разказва аген-
ция Синхуа в репортаж за 
развитието на женския фут-
бол в Китай.

„Когато бях ученичка, 
родителите ми винаги ми 
казваха, че футболът е за 
момчета, а учителите на-
помняха, че футболът е 
силно състезателен спорт 
и не е подходящ за моми-
чета“, спомня си треньорка-
та. От 77-те ученици в кла-
са на Гуликиз само седем 
са били момичета и тя била 

вама студенти подобриха 
рекорда на емблематич-
ния китайски спринтьор 
Су Бинтиен, поставен през 
2014 година на универси-
тетското студентско нацио-

нално лекоатлетическо първенство, 
съобщи англоезичното китайско из-
дание Global Times. 

Това забележително постижение 
стана на приключилото 21-во нацио-
нално университетско студентско 
първенство по лека атлетика. Сту-
дентите от Факултета по физическо 
възпитание в университета „Джинан“ 
Ян Хайбин и Дън Синжуей счупиха 
предишния китайски рекорд на 100 
метра при мъжете, поставен от ки-
тайския емблематичен спринтьор Су 
Бинтиен. Те постигнаха съответно 
10,24 и 10,25 секунди, подобрявайки 
рекорда от 10,28 секунди.

Според публикацията преди със-
тезанието Дън Синжуей е страдал 
от остър гастроентерит, но все пак 
е успял да се справи и да постиг-
не рекордно представяне. Двамата 
спринтьори, които неотдавна участ-
ваха в лятната универсиадата в Чън-
ду, сега усилено тренират и се под-
готвят за Азиатските олимпийски 
игри през есента. Реакциите на по-
стижението на двамата студенти са 
много положителни и похвални, ка-
то някои фенове и специалисти отбе-
лязват в социалните мрежи, че тех-
ният успех доказва ефективността на 
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единствената, която играе 
футбол. „Хората биха те гле-
дали странно, ако играеш 
футбол, а някои съседи до-
ри биха те посочили нео-
добрително с „пръст“, ка-
за тя. Любовта й към игра-
та обаче била причина да 
направи кариера като учи-
тел по физическо. Тя при-
знава, че ранните й години 
като преподавател в средно 
училище в префектура Хо-
тан са били предизвикател-
ство за нея. 

„В миналото много ро-
дители не се интересуваха 

от образованието на деца-
та си. Момичетата пък бя-
ха доста срамежливи в ча-
совете по физическо  за-
едно с момчета и дори се 
страхуваха от упражнени-
ята за разтягане“, обясня-
ва треньорката. Но Гули-
киз смята, че през послед-
ните години хората в Синд-
зян имат повече възмож-
ности да пътуват и да ра-
ботят другаде. Телевизия-
та и интернет също разши-
риха и промениха техните 
разбирания за промените 
в образованието и спорта.

Развитието на футбола 
в Синдзян през последни-
те години се дължи мно-
го и на подкрепата на дру-
ги провинции в Китай. 19 
региона на провинциално 
ниво, включително Пекин, 
Шанхай и Дзянсу, са пре-
доставяли помощ за раз-
лични префектури и гра-
дове в Синдзян. 

От 2020 г. това финанси-
ране се равнява на инвес-
тиция от над 10 милиарда 
юана (1,37 милиарда дола-
ра). Освен това над 14 000 
учители, избрани да подо-
брят качеството на обра-
зованието в Синдзян, съ-
що много са допринесли 
и за развитието на мест-
ния футбол.

„Сега чувствам, че моя-
та мечта за развитието на 
женския футбол се реали-
зира през последните го-
дини“, казва Гуликиз.  Тя 
посочва, че почти във вся-
ко училище в префектура 
Хотан е създаден  отбор по 
футбол за момичета. Сега 
около 20 процента от на-
шите ученички играят фут-
бол“, каза Бай Хуеилин, ръ-
ководител на средното учи-
лище в град Багъци.

методологията за обучение в лекоат-
летическата школа, наречена на ле-
гендарния китайски лекоатлет. 

Су Бинтиен е видна фигура в ки-
тайския спринт и е доцент в универси-
тета „Дзинан“ от април 2018 г., къде- 
то е получил бакалавърска и маги- 

стърска степен. 34-годишният Су е пе-
тият най-бърз мъж за всички време-
на в категорията на летните олимпи-
ади според агенция Синхуа. Той ста-
на първият роден в Азия спринтьор, 
който постигна второ време под 10 
секунди през 2015 г. 
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Протест пред Токийската електрическа компания
На 24 август японски граждани се събраха пред централата 
на Токийската електрическа компания, за да протестират 
срещу изхвърлянето в океана на замърсената вода  
от АЕЦ „Фукушима“. 

Снимка Синхуа

Националното 
състезание по 
традиционни 
спортове в 
Пекин
На 21 август  
2023 г. бе 
проведена 
церемония по 
откриването на 
11-ата сесия на 
националното 
състезание по 
традиционни 
спортове 
в Пекин в 
столичния 
квартал Йенцин.

Снимка Синхуа

iFLYTEK представи нова версия  
на езиковия модел Spark Desk

К
итайската компа-
ния за изкуствен 
интелект и ин-
телигентна реч 
iFLYTEK пусна  
наскоро нова 

версия на своя базиран на 
изкуствен интелект голям 
езиков модел – Spark Desk 
2.0. Той представлява ъпг-
рейд както на кодирането, 
така и на мултимодалните 
възможности, каза на пред-
ставянето в Хъфей прези-
дентът на компанията Лиу 
Цинфън.

Според него възмож-
ностите за кодиране на 
модела са се подобрили по 
отношение на генериране 
на код, завършване, кори-
гиране на грешки, обясне-
ние и генериране на модул-
но тестване.

Като мултимодален мо-
дел, Spark Desk 2.0 може да 

чете и анализира снимки, 
да генерира изображения и 
да създава снимки и крат-
ки видеоклипове, базирани 
на древни поеми.

През май iFLYTEK пус-
на Spark Desk с ключови 
възможности, включител-
но съдържание, генерирано 

от изкуствен интелект, мно-
гоезично разбиране, логи-
чески разсъждения, мате-
матика и кодиране. Моде-
лът се прилага в различ-
ни области, като образова-
ние, офис работа, автомо-
билна, финансова и меди-
цинска индустрия.

Най-финият и изискан 
китайски порцелан  
бе представен  
в България
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Залесените площи  
в Гуанси се увеличават 
значително

ад 3 милиона му  
са залесени през 
последните 15 
години в Гуан-
си-джуанския 
автономен реги-

он. Покритието на пасища-
та е достигнало 82,9%, а 
каменистата и изоставена 
земя е намаляла с около 
7,2 млн. му (1 му е около 

0,07 хектара) в сравнение с 
2016 година. 

Напоследък ръковод-
ството на автономния ре-
гион предприема различ-
ни мерки за увеличава-
не на зелените площи и 
до момента горите зае- 
мат почти 134 милиона му, 
което 10% от тези в цяла-
та страна.

Фотоизложба, показваща най-изящния и нежен 
порцелан от Поднебесната империя, може да 
видите на Моста на влюбените в софия

отоизложба „Красотите на Дзянси, Китай – историята 
на керамиката в Дзиндъджън”, която е представена на 
“Моста на влюбените” от 22 август до 5 септември 2023 г.,  
е организирана от Посолство на Китайската народна ре-
публика в Република България и Международния от-
дел към регионалното управление на провинция Дзян-

си, с подкрепата на Столична община. 
Чрез 60 снимки са представени в детайли дългата история, изящ-

ното майсторство и културна конотация на керамиката в град Дзин-
дъджън, като са показани уникалният чар на традиционната култу-
ра на китайска керамика и иновативното развитие на съвременния 
живот в Китай.


